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Vážení sousedé,
letošní volební rok s sebou přine-

sl řadu změn v  životě našeho státu 
i naší obce. U nás v Telnici se změna 
projevila především výraznou per-
sonální obměnou v  samotném za-
stupitelstvu obce, kde oproti před-
chozí sestavě zasedlo sedm nových 
tváří, svého úřadu se ujal nový sta-
rosta a dva místostarostové.

Nové vedení obce má před sebou 
práci v nelehkém období doznívající 
hospodářské krize, kdy se ze všech 
stran ozývá tlak na úsporná opat-
ření. Přesto je připraveno učinit vše 
pro to, aby život v  Telnici nadále 
vzkvétal a lidé se tu cítili dobře – to 
je naším hlavním cílem. Jestli k tomu 
přispěje oprava či stavba nějaké bu-
dovy, bude záležet na dalších okol-
nostech. Nicméně jsme otevřeni pro 
vaše myšlenky a nápady, upozorňuj-
te nás na nedostatky.

Chtěli bychom s vámi více komuni-
kovat osobně i elektronicky: můžete 
se těšit na více informací na interne-
tových stránkách obce a  možnost 
diskuse se starostou přes internet, 
nový vzhled a  častější vydávání na-
šeho zpravodaje, více úředních dní 
a delší otevírací dobu našeho obec-
ního úřadu.

A protože se každým dnem blíží 
Vánoční svátky, více už vám teď ne-
prozradím. Myslím, že se máte nejen 
pod stromečkem na co těšit. Přeji 
vám klidem a  požehnáním naplně-
né dny v  kruhu vašich nejbližších. 
A těm, kdo zůstávají na Vánoce sami, 
nabízím alespoň krátkou přátelskou 
vánoční návštěvu.

 Na spolupráci s vámi se těší a krás-
né Vánoce i  celý příští rok vám ze 
srdce přeje

František Kroutil, 
váš starosta

 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

  USTAVUJÍCÍ SCHŮZE ZASTUPITELSTVA
Dne 15. listopadu 2010 byla dosa-

vadním starostou obce, panem Bc. 
Ladislavem Šustrem, svolána ustavují-
cí schůze zastupitelstva obce Telnice. 
Úvodem schůze se pan Bc. Ladislav 
Šustr vzdal svého mandátu ve pro-
spěch prvního náhradníka za kandi-
dátku TOP 09, pana Ing. Josefa Hrazdí-
ry, který spolu s ostatními novými čle-
ny zastupitelstva složil slib zastupitele. 
Od té chvíle je tedy platné následující 
složení zastupitelstva obce:

–  Mgr. Leona Bímová, Jan Ryšavý, 
MUDr. Marie Šťastná 
(všichni za „Za další rozvoj obce“)

–  František Kroutil, Ing. Jiří Dudák, 
JUDr. Metoděj Dudák 
(všichni za KDU-ČSL)

–  Vladimír Blaženka 
(za Sportovci obce Telnice)

–  Ing. Miroslav Homola 
(za ČSSD)

–  Ing. Pavel Oborný 
(za T.J. Sokol Telnice)

–  Zdeněk Jurczek 
(za Sbor dobrovolných hasičů)

–  Ing. Josef Hrazdíra 
(za TOP 09)

Řízením schůze byl pověřen nejstarší 
člen nového zastupitelstva, pan JUDr. 
Metoděj Dudák. V  následné veřejné 
volbě byl zvolen starostou obce pan 
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František Kroutil (7 hlasů pro, 3 proti, 
1 se zdržel), místostarosty byli zvoleni: 
pan Vladimír Blaženka a  pan Ing. Jiří 
Dudák (v obou případech 7 hlasů pro, 
4 proti). 

František Kroutil bude pro obec 
pracovat jako uvolněný starosta, oba 
místostarostové pak jako neuvolnění. 
Vladimír Blaženka svou práci zaměří 
na technický chod obce a  obecního 
úřadu, Ing. Jiří Dudák se bude věnovat 
administrativě a záležitostem nádraž-
ní čtvrti. 

Důvodů pro volbu dvou místosta-
rostů bylo několik. Do svých funkcí na-
stupují jako neuvolnění (tzn. že nadále 
pracují ve svých současných zaměst-
náních) a  je tedy třeba, aby společně 
zvládli veškeré množství práce, která 
s  pozicí (obvykle uvolněného) mís-
tostarosty souvisí. Navíc je důležité, 
aby nové vedení obce vynaložilo hned 
v úvodu maximum energie pro všech-
ny aktivity vedoucí k získání např. ev-
ropských či jiných dotací. 

Druhý místostarosta pan Ing. Jiří 
Dudák již dvě volební období pracoval 
pro obec jako starosta a bude novému 
starostovi v jeho funkci metodicky po-
máhat. Vzhledem k tomu, že se na slo-
žení nového zastupitelstva významně 
projevilo zastoupení obyvatel nádraž-
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ní čtvrti (5 z 11 členů), zasloužil si ten-
to výsledek i svého určeného zástupce 
ve vedení obce. 

Chtěli bychom vás také ujistit, že 
volbou dvou místostarostů se nezvy-

šují náklady na provoz obecního úřa-
du: oba místostarostové si rovným 
dílem rozdělí odměnu vyplácenou 
předchozímu místostarostovi, panu 
Janu Ryšavému. Navíc bylo ke konci 

roku 2010 zrušeno místo pracovnice 
veřejné správy, paní Miroslavě Husá-
kové, které tímto děkujeme za její do-
savadní práci pro obec. 

František Kroutil

Česká strana sociálně demokratická

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Homola Miroslav, Ing. 180
 2 Strakatý Aleš 120
 3 Sobotka Tomáš 102
 4 Jochman Karel  82
 5 Strakatý Bronislav  75
 6 Přerovský Jiří  75
 7 Máca Jan  70
 8 Fialová Alena  59
 9 Sekanina Jiří  52
10 Civín Jiří  48
11 Sedlák Zdeněk  53

TOP 09

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Šustr Ladislav, Bc. 135
 2 Slovák Libor  88
 3 Gargulová Jana  71
 4 Blažek Václav  79
 5 Hrazdíra Josef, Ing.  97
 6 Štefková Irena  86
 7 Pikna Pavel  60
 8 Michnová Hana  61
 9 Jahoda Milan, RNDr.  54
10 Hrazdírová Anna  46
11 Slovák Jiří  39

Naším společným cílem pro nastávající volební obdo-
bí 2010–2014 je práce pro naši obec tak, abychom vy-
tvořili všechny předpoklady pro spokojený život v Tel-
nici. Chceme zlepšit komunikaci s  občany a  otevřeně 
naslouchat jejich potřebám.

Mezi naše největší priority řadíme dořešení situace 
s  prostorem současné budovy koloniálu, rozšíření na-
bídky základní školy o 5. třídu, nalezení místního zastře-
šeného řešení pro oddíl házené a další sporty, přípravu 
projektu klidové zóny v oblasti potoka.

Připravujeme realizaci opatření ke zklidnění dopravy, 
chystáme projekt modernizace obecního úřadu a  inter-
netového pokrytí pro občany. Budeme nadále podporo-
vat místní tradice, kulturní a sportovní aktivity, stejně tak 
i spolkový život a aktivity pro seniory, rodiny, děti a mládež.

Pokusíme se najít vhodnou lokalitu pro stavbu domu 
sociálních služeb, připravíme návrhy pro vyčištění a vy-
užití rybníka a jeho okolí jako další klidové zóny v Telnici. 

Telnice je naše společné dílo, pojďte tedy s námi spo-
lupracovat na lepší budoucnosti naší krásné obce.

OBEC TELNICE

  PROGRAMOVÉ PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELSTVA 
 OBCE TELNICE ZE DNE 29. LISTOPADU 2010

 František Kroutil  Vladimír Blaženka  Ing. Jiří Dudák
 starosta obce 1. místostarosta obce 2. místostarosta obce

 VÝSLEDKY VOLEB DO OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA
T. J. SOKOL TELNICE

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Oborný Pavel, Ing. 120
 2 Střihavka Milan  86
 3 Oborná Šárka  94
 4 Šillerová Jiřina  67
 5 Střihavková Romana  59
 6 Šafář Petr  45
 7 Kukla Jan  60
 8 Hanušová Ivona  47
 9 Formánková Lenka  37
10 Sekanina Ivo, Mgr.  32
11 Šafářová Zdeňka  40

Sportovci obce Telnice

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Blaženka Vladimír 182
 2 Langer Adam 146
 3 Gregorovič Jiří 102
 4 Horáček Michal 101
 5 Michellerová Pavlína  85
 6 Bím David  82
 7 Slavík Tomáš  72
 8 Jahoda Josef  73
 9 Kukla Jan  48
10 Prax Josef  40
11 Holčapek Jan  38

Křesťanská a demokratická unie - 
Čs. strana lidová

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Dudák Jiří, Ing. 207
 2 Kroutil František 211
 3 Chovancová Pavla 176
 4 Gabrhel Petr, Mgr. 159
 5 Blažková Marie 143
 6 Dudák Metoděj, JUDr. 180
 7 Jaša Václav 154
 8 Kroutilová Hana, Ing. 158
 9 Chovanec Štefan 138
10 Fialová Marie 147
11 Zavadilová Eva 119

Za další rozvoj obce

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Ryšavý Jan 242
 2 Bímová Leona, Mgr. 272
 3 Šťastná Marie, MUDr. 186
 4 Dvořák Ladislav 143
 5 Konečný Martin 153
 6 Plíhal Zdeněk 128
 7 Svoboda Vojtěch 147
 8 Hrdlička Josef 126
 9 Demek Václav 126
10 Kupská Markéta 119
11 Radvan František 116



 Telnický zpravodaj – prosinec 2010 Informace z obecního úřadu 3

Tabulka členů zastupitelstva s řazením podle počtu získaných hlasů

název příjmení, jméno, tituly věk Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

Hlasy 
počet

Za další rozvoj obce Bímová Leona, Mgr. 42 NK bezpartijní 272

Za další rozvoj obce Ryšavý Jan 54 NK bezpartijní 242

KDU-ČSL Kroutil František 32 KDU-ČSL KDU-ČSL 211

KDU-ČSL Dudák Jiří, Ing. 59 KDU-ČSL KDU-ČSL 207

Za další rozvoj obce Šťastná Marie, MUDr. 57 NK bezpartijní 186

Sportovci obce Telnice Blaženka Vladimír 41 NK ČSSD 182

ČSSD Homola Miroslav, Ing. 51 ČSSD ČSSD 180

KDU-ČSL Dudák Metoděj, JUDr. 61 KDU-ČSL KDU-ČSL 180

TOP 09 * Šustr Ladislav, Bc. 38 TOP 09 TOP 09 135

T.J. SOKOL TELNICE Oborný Pavel Ing. 37 NK bezpartijní 120

Sbor dobrovolných hašičů Jurczek Zdeněk 58 NK bezpartijní 116

TOP 09 * Hrazdíra Josef Ing. 36 TOP 09 bezpartijní  97
* Pana Bc. Ladislava Šustra nahradil na prvním zasedání zastupitelstva 1. náhradník TOP 09 pan Ing. Josef Hrazdíra.

Tabulka výsledků jednotlivých kandidátek do komunálních voleb 
podle pořadí získaných hlasů

název počet 
hlasů

v % počet 
mandátů

KDU-ČSL 1792 21.88 3

Za další rozvoj obce 1758 21.47 3

Sportovci obce Telnice  969 11.83 1

ČSSD  916 11.19 1

TOP 09  816  9.96 1

T.J. SOKOL TELNICE  687  8.39 1

Sbor dobrovolných hašičů  613  7.49 1

OREL Telnice  321  3.92 0

Strana za zkvalitnění života v obci, rozšíření a ochrany zeleně  317  3.87 0

Ve dnech 15. a 16. října 2010 se v Tel-
nici uskutečnily volby do obecního 
zastupitelstva. Voleb se zúčastnilo 777 
oprávněných voličů z celkového počtu 
1 135. Volební účast činila 68,46 %. Cel-
kem bylo odevzdáno 8  189 platných 
hlasů, každý volič tedy využil zhruba 
10,5 hlasu z 11 možných. 

Mezi kandidátkami zvítězila KDU-
-ČSL s  21,88 % hlasů (3 mandáty), ná-
sledována kandidátkou Za další rozvoj 
obce s  21,46 % (3 mandáty). Mandát 
do obecního zastupitelstva získali dále 
Sportovci obce Telnice (11,83 %), ČSSD 
(11,18 %), TOP 09 (9,96 %), T.J. Sokol Tel-
nice (8,38 %) a Sbor dobrovolných hasi-
čů (7,49 %). Do zastupitelstva se nedo-
stal žádný kandidát Orla Telnice (3,91 
%) a Strany za zkvalitnění života v obci, 
rozšíření a ochrany zeleně (3,87 %). 

Nejvyšší počet hlasů získali kandi-
dáti Za další rozvoj obce – paní Mgr. 
Leona Bímová (272 hlasů) a  pan Jan 
Ryšavý (242 hlasů). Třetí nejvyšší po-
čet hlasů získal pan František Kroutil 
z KDU-ČSL (211 hlasů). 

Letošní komunální volby přinesly 
v  jistém smyslu překvapivé výsledky. 
Vzhledem k tomu jsme se rozhodli, že 
v  prvním čísle Telnického zpravoda-
je roku 2011 přineseme podrobnější 
analýzu chování telnických voličů. Bliž-
ší informace objevíte následně i na in-
ternetových stránkách obce.

Jménem obecního zastupitelstva mi 
dovolte, abych všem zúčastněným vo-
ličům poděkoval za jejich účast v  ko-
munálních volbách a  za důvěru, kte-
rou v nás svými hlasy vložili. Budeme 
jistě všichni dělat vše proto, abychom 
jejich očekávání nezklamali.

František Kroutil

Strana za zkvalitnění života 
v obci, rozšíření a ochrany zeleně

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Doležal Jan 49
 2 Krejčiříková Markéta 41
 3 Mrkvica Jan 24
 4 Kříž Radovan, Ing. 43
 5 Král Vladimír 29
 6 Jedounek Josef 20
 7 Pošvář David 26
 8 Peška Ladislav 17
 9 Kyncl Jiří 22
10 Ondráček Jaroslav 29
11 Fabin Stanislav 17

OREL Telnice

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Hrazdírová Bohumila, Mgr. 84
 2 Buchtová Jitka, Bc. 29
 3 Hrazdíra Jiří 46
 4 Pokorná Miroslava 14
 5 Filáková Miroslava, Bc. 34
 6 Dvořák Pavel 21
 7 Král Stanislav 33
 8 Jahodová Dagmar, Mgr. 20
 9 Klesalová Veronika 14
10 Klanica Jaroslav  9
11 Stoklasová Ilona 17

Sbor dobrovolných hasičů

poř. 
číslo kandidát počet

hlasů
 1 Jochman Aleš  81
 2 Jurczek Zdeněk 116
 3 Vymazalová Eva  65
 4 Vymazal Oldřich  69
 5 Sklenář Petr  39
 6 Padalík Roman  35
 7 Smetana Richard  35
 8 Hrbek Radmil  33
 9 Konečný Zdeněk  40
10 Konečný Jindřich  41
11 Kukla Zdeněk  59
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 SLOŽENÍ VÝBORŮ A KOMISÍ

 PRVNÍ ZMĚNY aneb NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT…
Od 1. ledna 2011 se obecní úřad 

v Telnici začne více otevírat lidem. Prv-
ním viditelným krokem bude rozšíření 
počtu úředních dní a změna úředních 
hodin: 

Pondělí  8–18 hodin
Středa  8–18 hodin
Čtvrtek  8–18 hodin
Snažíme se tak více přizpůsobit ži-

votnímu a pracovnímu rytmu mnoha 
spoluobčanů a tuto změnu si vyzkou-
šíme od ledna do března 2011. Pokud 
se osvědčí a  bude hlavně pro telnic-
ké občany přínosem, zůstane obecní 
úřad takto otevřen i nadále. 

Na druhém zasedání zastupitel-
stva byl pověřen pan Ing. Miroslav 
Homola, předseda stavební komi-

se, aby se pokusil nalézt řešení pro 
usnadnění přístupu na obecní úřad 
a  poštu maminkám s  kočárky. Uvě-
domujeme si, že je pro ně obtíž-
né překonat najednou dva schody 
a ještě udržet otevřené dveře. Všimli 
jsme si, že kočárky zůstávají z tohoto 
důvoduvolně stát na chodníku před 
úřadem.

Možná jste někteří zaregistrovali, 
že jsme začali pravidelněji zabezpe-
čovat přechod pro chodce u školy 
v  ranních hodinách před vyučová-
ním. V tomto trendu chceme v příštím 
roce pokračovat, protože bezpečí na-
šich dětí je pro nás velkou prioritou. 
Hledáme cesty k  tomu, aby aktivní 
ochranu tohoto přechodu bylo mož-

né provádět opravdu každý den před 
vyučováním.

V oblasti zimní údržby bychom rádi 
tímto vyzvali všechny obyvatele, kteří 
ze zdravotních důvodů potřebují po-
moci s  úklidem chodníku před svým 
domem, aby se nahlásili na obecním 
úřadě. Současně prosíme i  všechny 
sousedy, kteří bydlí v sousedství (třeba 
i dočasně) opuštěných domů, aby nás 
o tom informovali a my mohli i zde za-
jistit údržbu chodníku. Své odpověd-
nosti za chodníky v Telnici se nezříká-
me, ale věříme, že k této problematice 
budou občané i  nadále přistupovat 
s dobrou vůlí.

V  příštím roce také plánujeme den 
otevřených dveří obecního úřadu, při 

Zastupitelstvo obce se na svém dru-
hém zasedání dohodlo na složení vý-
borů a komisí pro následující volební 
období. Oproti minulému období pro-
jevili občané výraznější zájem o práci 
pro obec, proto bych rád poděkoval 
všem, kteří svou nominaci přijali, ane-
bo se do komisí a výborů sami dobro-
volně přihlásili. Těšíme se na dobrou 
spolupráci. 
Kontrolní výbor
 Jan Ryšavý – předseda, člen zastupi-

telstva
Ing. Josef Hrazdíra, člen zastupitelstva
Štefan Chovanec
Adam Langer
Ing. Jan Rožnovský
Tomáš Sobotka
Aleš Strakatý
Vojtěch Svoboda
Jaroslav Vlasák

Finanční výbor
Zdeněk Jurczek – předseda, člen za-

stupitelstva
Ing. Pavel Oborný, člen zastupitelstva
RNDr. Milan Jahoda

Stavební komise
Ing. Miroslav Homola – předseda, člen 

zastupitelstva
Ing. Pavel Oborný, člen zastupitelstva
Václav Jaša
Marek Kučera
Ing. Jan Nykl
Zdeněk Plíhal
Bc. Marek Sklenář, MBA

Kulturní komise
Mgr. Leona Bímová – předsedkyně, 

členka zastupitelstva
Bc. Miroslava Filáková
Mgr. Marie Gabrhelová 
Monika Haniková
Mgr. Ing. Eva Hrazdírová
Markéta Kupská
Bc. Kateřina Rožnovská
Šárka Oborná
Mgr. Jan Vybíral

Sociální komise
JUDr. Metoděj Dudák – předseda, člen 

zastupitelstva

MUDr. Marie Šťastná, členka zastupi-
telstva

David Bím
Marie Blažková
Ing. Iva Donovalová
Marie Fialová
Pavla Chovancová

Komise ochrany 
veřejného pořádku
Oldřich Vymazal – předseda
Aleš Jochman
Jindřich Konečný

F. K.
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kterém bychom Vás seznámili s  čin-
ností našeho úřadu a  se svými plány 
do budoucna. 

V příštím roce bude ukončen provoz 
infokanálu na kabelové televizi. Již 
delší dobu nebyl aktualizován a vzhle-
dem k tomu, že bychom s vámi chtěli 
komunikovat i  jinými prostředky, če-
kají infokanál již jen poslední měsíce 
života. Naopak se snažíme zdokonalit 
obecní rozhlas tak, aby ho bylo lépe 
slyšet. Pokud máte potíže s  kvalitou 

poslechu obecních hlášení, nahlaste 
se prosím na obecním úřadě. Pokusí-
me se prověřit možnosti nápravy.

Od nového roku bude také možné na 
internetových stránkách obce (www.
telnice.cz) využít otevřené diskuse se 
starostou obce. Přístup do této části 
internetových stránek bude umožněn 
každému, kdo se zaregistruje. Proto 
bych tímto rád vyzval všechny zájem-
ce k  registraci na stránkách www.tel-
nice.cz. Odměnou všem zaregistrova-

ným bude získání e-mailové schránky 
s další obecní doménou Telnická dědi-
na: jmeno.prijmeni@telnickadedina.cz

Chceme být vůči Vám otevřeni. Neří-
káme, že vše, co dělalo minulé vedení, 
bylo špatné. Některé věci ale budeme 
chtít dělat jiným způsobem. 

Proto bychom Vás rádi požádali: ne-
bojte se přijít s myšlenkou, nápadem, 
doporučením. Telnice je naše společ-
ná vesnice – i vy máte právo se ozvat.

František Kroutil

V neděli 7. listopadu proběhla cha-
ritativní sbírka pro Diakonii Broumov. 
Vybralo se celkem 43 pytlů zejména 
dětského, dámského a  pánského oša-
cení. Podle informací Diakonie bude 

dětské oblečení určeno především pro 
dětské domovy v České republice a pro 
potřebné děti v  Rumunsku. Dámské 
a pánské oblečení využijí hlavně v azy-
lových domech, pro sociální případy, 

ale také např. v Kosovu. Další sbírka se 
uskuteční na jaře příštího roku. Kon-
krétní termín bude ještě upřesněn. Moc 
děkujeme všem, kteří do sbírky přispěli.

 Iva Donovalová, sociální komise OÚ

Poplatek za pevný komunál-
ní odpad zůstává v  roce 2011 
stejný jako v  letošním roce, tj. 
500 Kč na osobu.

Úhrady poplatku můžete pro-
vádět buď bezhotovostním pří-
kazem na účet č. 58 21  641 / 
0100 (jako VS uveďte vaše čís-
lo popisné), anebo v  hotovosti 

v  úředních hodinách na 
obecním úřadě od ledna 
2011.

V  každém případě pro-
sím vyplňte tiskopis vložený 
v  tomto čísle zpravodaje: při 
bezhotovostní platbě vy-
plněný tiskopis vhoďte do 
schránky na obecním úřadě, 

při platbě v hotovosti ho odevzdejte 
osobně.

V  době uzávěrky tohoto časopi-
su ještě probíhala jednání o  změně 
podmínek smlouvy mezi obcí Telnice 
a společností KTS Ekologie. Bližší infor-
mace naleznete na vloženém tiskopi-
se. Děkujeme za pochopení. 

Jana Králová, účetní OÚ

V  březnu roku 2011 proběhne 
v rámci celosvětového programu OSN 
sčítání lidu, domů a bytů. Rozhodným 
okamžikem bude půlnoc z  25. na 26. 
března 2011. Podle dosavadních infor-
mací bude sběr informací zajišťovat 
Česká pošta a  zpracování Český sta-

tistický úřad. Pokud byste se o sčítání 
chtěli dozvědět více, doporučujeme 
Vám internetové stránky: http://www.
scitani.cz

Zde můžete nalézt odpovědi na ja-
kékoliv otázky k  tomuto tématu. Po-
drobněji se samotnému sčítání bude-

me věnovat v prvním Telnickém zpra-
vodaji v roce 2011. 

Jen pro zajímavost uvádíme statisti-
ku vývoje obyvatelstva na území sou-
časné České republiky od sčítání lidu, 
které se uskutečnilo za vlády Františka 
Josefa I.  František Kroutil

• 
 CHARITATIVNÍ SBÍRKA

 INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU KE SVOZU KOMUNÁLNÍHO ODPADU

 SČÍTÁNÍ LIDU V ROCE 2011

*) Do roku 1950 včetně se sčítalo obyvatelstvo přítomné, od roku 1961 obyvatelstvo bydlící.

-
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Společnost KTS EKOLOGIE, s. r. o., za-
ložená obcemi mikroregionů KAHAN 
(Rosice), ŽIDLOCHOVICKO a  IVANČIC-
KO, bude od 1. 1. 2011 zajišťovat služ-
by v oblasti nakládání s odpady i pro 
vaši obec. Služba zahrnuje pravidelný 
odvoz komunálních a  tříděných od-
padů od vašich domácností, včetně 
likvidace velkoobjemového a  nebez-
pečného odpadu. Podpisem smlouvy 
obec získala podíl ve společnosti a má 
přímý vliv na její hospodaření, a  to 
prostřednictvím starosty obce, který 
je členem dozorčí rady společnosti. 

To pro obec do budoucna znamená, 
že prostředky vynaložené na likvidaci 
odpadů budou zhodnoceny v její pro-
spěch.  

Pro zajištění služeb zákazníkům dis-
ponuje KTS EKOLOGIE nejmodernější 
svozovou technikou na podvozcích 
MAN a  VOLVO s  nástavbou – line-
árním lisem na stlačování odpadů. 
Dlouhodobé zkušenosti řídících pra-
covníků a  vstup již 19 obcí a  měst 
z  Brna-venkova do společnosti jsou 
zárukou kvality všech poskytovaných 
služeb. Společnost poskytuje portfo-

lio služeb pro města a obce ve stopro-
centní kvalitě, potvrzené mj. získáním 
ISO 9001 a ISO 14001.  

Založením svozové společnosti obce 
vytvořily protiváhu nadnárodním spo-
lečnostem, které působí na trhu s od-
pady, a  daly si za cíl udržet ceny za 
likvidaci odpadů na přijatelné úrovni 
pro občany. Doufáme, že tato změna 
bude pro vás přínosem a těšíme se na 
vzájemnou spolupráci. 

Matúš Marek, 
jednatel společnosti 

KTS EKOLOGIE, s. r. o.   

 PŘEHLED VÁNOČNÍCH BOHOSLUŽEB V TELNICI

Datum Den Svátek Mše 
v Telnici

24. prosince pátek Štědrý den  8:00
16.00  1)
22.00  2)

25. prosince sobota Boží hod vánoční  8.30

26. prosince neděle svátek Svaté rodiny  8.30  3)

28. prosince úterý sv. Mláďátek 18.00

30. prosince čtvrtek  8.00

31. prosince pátek sv. Silvestr 16.30  4)

 1. ledna sobota P. Marie, Matky Boží  8.30

 2. ledna neděle 1. neděle Narození Páně  8.30

 4. ledna úterý 18.00  5)

 6. ledna čtvrtek Slavnost Zjevení Páně 18.00  6)

 7. ledna pátek 18.00  7)

 8. ledna sobota              8)

 9. ledna neděle svátek Křtu Páně  8.30

POZNÁMKY
1)  vánoční vigilie se zaměřením 

pro děti a rodiče
2) „půlnoční“ vigilie
3) obnova manželských slibů
4)  na poděkování za celý rok, Te 

Deum s požehnáním a prosbou 
o Boží pomoc do nového roku

5) dětská mše
6)  „Tříkrálová slavnost“ s požehná-

ním kadidla, křídy, vody a drob-
ných osobních předmětů

7) 1. pátek v měsíci
8)  Tříkrálová sbírka, pořádá Orel 

jednota Telnice

 SVOZ KOMUNÁLNÍCH ODPADŮ V OBCI TELNICE V ROCE 2011
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 TELNICE JE NAŠÍM SKUTEČNÝM DOMOVEM
Rozhovor s Františkem Kroutilem

František Kroutil (1978) se narodil 
v  Kroměříži a  své dětství strávil ve slez-
ském Bruntále. Po studiích v  Opavě 
odešel do Prahy získávat zkušenosti ve 
světě informačních a  telekomunikač-
ních technologií. Po svatbě svoji ženu 
Hanku přesvědčil k  návratu na Mora-
vu – hledali si nový domov poblíž Brna 
a volba padla právě na Telnici; zde spolu 
vychovávají již tři děti. František má vel-
kého sportovního ducha a rád se účast-
ní i pořádá jakékoliv sportovní akce. Při 
telnické farnosti působí jako vedoucí 
ministrantů.

■ V  posledních komunálních volbách 
získala místní lidová strana velkou dů-
věru voličů. Čím si to vysvětluješ?

 Lidová strana má v  Telnici tradici 
a  její zástupci se citelně podíleli na 
rozvoji obce, ať už ji tu v historii repre-
zentoval kdokoliv. Současně si také 
myslím, že jsme naši volební kandi-
dátku sestavili z  opravdu velmi kva-
litních lidí, kteří již pro Telnici pracují 
a  mají pověst poctivých a  ochotných 
lidí. Jsem velmi hrdý na to, s kým jsem 
kandidoval do obecního zastupitel-
stva. Na výsledku voleb se totiž jistě 
také odrazilo to, že jsme na naší kam-
pani pracovali všichni společně a  ne-
únavně, často dnem i  nocí. Děkuji 
všem za dobrou práci. 

■ Programové prohlášení nového za-
stupitelstva je na světě. Bylo obtížné 
shodnout se na prioritách, anebo pano-
vala mezi zástupci všech stran víceméně 
shoda? Jak vlastně probíhala – v rámci 
vaší koalice, i mimo něj – povolební jed-
nání?

Programové prohlášení obce vznik-
lo především proto, aby od počátku 
bylo patrné, jaké má nové zastupi-
telstvo hlavní priority pro současné 
volební období. Jelikož se jednalo ve 
většině případů o body, na kterých se 
před volbami shodly ve svých progra-
mech téměř všechny strany, proběhlo 
projednání v zastupitelstvu bez připo-
mínek. U  koaličních partnerů pano-
vala na tomto obsahu již delší dobu 
obecná shoda názorů. Ptáš-li se na 
povolební vyjednávání, nerad bych 
se už k  této záležitosti vracel. Všichni 
koaliční partneři dodrželi to, k  čemu 
se veřejně zavázali zhruba týden před 

volbami, a nabídky dalších kandidátek 
na jiné složení koalice nepřijali. Před-
pokládáme však, že v průběhu celého 
volebního období bude při jednáních 
zastupitelstva obce panovat konstruk-
tivní duch.

■ Byl jsi zvolen starostou. Nakolik ti 
v této nové roli poslouží zkušenosti, kte-
ré jsi v minulých letech získal jako ředitel 
telekomunikační fi rmy?

Vzhledem k  tomu, že se jednalo 
o  menší soukromou společnost, jako 
ředitel fi rmy jsem se musel starat jak 
o kontakt s vnějším světem (zákazníci, 
dodavatelé, úřady), tak i s tím vnitřním 
(zaměstnanci). Myslím, že tato zkuše-
nost mi hodně dala a naučila mě vážit 
si snahy každého člověka, který chce 
pracovat, respektovat názor druhých, 
ale i prosazovat rozumnými argumen-
ty své myšlenky a  vize do budoucna. 
O  hospodaření ani nemluvím: pokud 
někdo vede takovou společnost, pře-
bírá denně zodpovědnost i  za druhé 
a o tom je i práce starosty obce.

■ V  Telnici už bydlíš nějaký ten pátek, 
stihl jsi zde postavit dům, zplodit syna, 
možná i  zasadit strom. Přesto jsi v  Tel-
nici novousedlíkem, tím, kdo zde nemá 
kořeny. Jaké to má podle tebe výhody 
a nevýhody pro funkci starosty?

Dokonce i  několik dětí a  stromů… 
(směje se) Především bych rád podě-
koval všem, kteří moji rodinu mezi 
sebe přijali. Cítíme se tu moc fajn 
a  Telnice je naším skutečným domo-
vem. No a rád bych ze své životní situ-

ace vytěžil hlavně to, že se budu snažit 
komunikovat jak se starousedlíky, tak 
i s těmi nově příchozími a citlivě vytvá-
řet mosty pro jejich vzájemnou spolu-
práci a  soužití. Vážím si a  ctím místní 
tradice, chápu také každého nově při-
stěhovaného, který tu nikoho nezná 
a chce se zapojit.

■ Máš už nějakou konkrétní představu, 
jak by se dalo pomoci nově přistěhova-
ným lidem, aby se v  naší obci rychleji 
zorientovali a cítili se tu více jako doma?

Hlavní důraz kladu na osobní setká-
ní s nimi. Je potřeba jim a jejich dětem 
nabídnout účast na společenském 
životě naší obce, zmínit přehled zá-
jmových aktivit, kulturních akcí a  po-
dobně. Rád bych nejen pro tento účel 
časem zpracoval přehled všech aktivit, 
ať už sportovních, kulturních či spo-
lečenských, které se v  běžném roce 
v  naší obci odehrávají, tak aby nejen 
nově přistěhovalí, ale i  současní oby-
vatelé měli tyto informace v souhrnné 
podobě.

■ Nějaká brožura s podrobným přehle-
dem činností spolků a  oddílů by byla 
určitě dobrá. Neuvažuješ také o  něja-
kém přehledu služeb a řemesel?

Rozhodně. Podpora služeb, řemesel 
a podnikání je nesmírně důležitá. Kaž-
dý dobrý podnikatelský záměr dává 
práci našim občanům a  především 
zajišťuje to, že koloběh peněz zůstá-
vá částečně zachován na území naší 
obce. I díky tomu se pak může zvyšo-
vat životní úroveň jednotlivých telnic-
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kých občanů. Proto připravíme i tento 
typ „brožurky“ a  nabídneme živnost-
níkům také více prostoru na obecních 
internetových stránkách. 

■ Ve farnosti věnuješ své úsilí a  čas 
malým klukům. Jak vnímáš situaci nej-
mladší generace v naší obci? Mají tu děti 
vše, co potřebují?

Vážím si a  oceňuji práci všech, kdo 
se v Telnici dětem věnují. Nabídka je 
v tuto chvíli velmi dobrá, ale vždycky 
se ještě dá o  kousek rozšířit. Důleži-
tou roli zde bude nadále zastávat jistě 
naše škola a  školka, telnické spolky, 
sportovní oddíly či sdružení. Další vý-
voj v  této oblasti bych s  nimi rád již 
brzy konzultoval. Děti jsou naše bu-
doucnost a  je naší lidskou povinností 

se jim aktivně a obětavě věnovat. Jen 
tak jim tu můžeme vytvářet skutečný 
a v jistém ohledu i bezpečný domov.

■ Podle matriky žije v Telnici asi pětina 
obyvatel starších 60 let. Jak by mohla 
obec přispět ke zkvalitnění života této 
věkové skupiny?

Mám velkou radost z  toho, že se 
nám podařilo dát dohromady ochot-
né lidi do sociální komise a že všichni 
chtějí pracovat pro obec a její občany. 
Starším občanům vděčíme za to, jak 
se dnes v Telnici žije. Právě oni dlouhá 
léta aktivně směřovali a směřují Telnici 
tam, kde na ni dnes mohou být prá-
vem hrdi. Zaslouží si naši úctu a  po-
děkování. Rádi bychom tedy navázali 
na vše dobré, co se tu pro ně chystalo 

a přidali i další nové aktivity – nejdříve 
si ale uděláme mezi nimi malou anke-
tu, abychom mohli připravit takové 
aktivity, o které budou mít sami zájem.

■ Čím ti Telnice přirostla k srdci?  
Mám rád místní lidi – velký dojem na 

mne udělal „dobrý duch“ naší dědiny. 
Jinde se lidé vzájemně odcizují, u nás 
to ještě žije tradicemi, spolky, sportem 
a  rodinným životem. A  byl bych rád, 
kdyby tomu tak bylo i nadále.

■ Děkuji za rozhovor a  přeji Tobě i  ce-
lému zastupitelstvu úspěšnou realizaci 
vašeho programu a co nejširší podporu 
od nás, občanů Telnice.

Rozhovor připravil Jan Vybíral, 
foto Veronika Klesalová

Život v  mateřské i  základní škole 
se rozběhl naplno. Nejmenší školá-
ci ze třídy medvídků si už zvykli na 
svoji třídu v  mateřské škole i  nové 
kamarády. Paní učitelky už nejsou 
cizí a maminky už tolik nechybí. První 
čtvrtletí zvládli všichni v  mateřince 
na jedničku. Prvňáci už jsou velký-
mi školáky, kteří si dovedou poradit 
se školními úkoly a  nástrahami, kte-
ré pro ně chystá jejich paní učitelka. 
A  ti starší? Všichni se snažíme, aby 
byli těm mladším dobrými kamará-
dy a pomáhali jim. Připravujeme pro 
ně řadu akcí, kterými chceme přispět 
k  všestrannému rozvoji jejich osob-
ností. V  mateřské škole shlédly děti 
několik divadelních představení, vy-
stoupení kouzelníka a čeká je divadlo 
v Žatčanech, kam pravidelně dojíždí-
me, abychom viděli, co dokáží šikov-
né děti. Velké školáky čeká návštěva 
divadla Polárka v Brně. 

Nezahálejí ani naši sportovci, kteří se 
účastní školní ligy miniházené, v letoš-
ním roce společně se žáky základních 
škol Újezd u  Brna, Měnín, Sokolnice 
a Hustopeče. Celkem se této ligy účast-
ní 23 dětí z naší školy, a nejsou to jen 
,,házenkáři“, ale všichni, kdo mají zájem 
o sport a pohyb. Nejmenší bojují, jak se 
dá, ale jejich starší kolegové ze 3. a 4. 
třídy si stojí v tabulce velmi dobře. Mů-
žete se o tom přesvědčit na webových 
stránkách www.vrbova-liga.banda.cz. 

Máme za sebou první čtvrtletí a spo-
lečná práce se nám daří. V říjnu jsme 

se rozloučili s  paní učitelkou Lenkou 
Ondráškovou a  přijali mezi sebe no-
vou kolegyni Magdalénu Dudákovou. 
Doufáme, že se jí bude v  naší škole
líbit. 

Pomalu se blíží Vánoce, děti už se 
na ně těší, a  tak si tento čas připo-
mínáme i  ve škole. V  neděli 28. lis-
topadu proběhlo na nádvoří u  kos-
tela již tradiční adventní pohlazení 
a  rozsvícení Vánočního stromu. Se 
svým programem zde vystoupi-
ly děti z  mateřské a  základní školy. 
K  příjemně strávenému podvečeru 
určitě přispělo i drobné občerstvení. 
Ráda bych poděkovala všem, kteří se 
akce zúčastnili, a  přispěli tak k  po-

hodovému prožití první adventní 
neděle. 

V  obou školách jsou pro děti při-
praveny i  vánoční dílny a  soutěž 
o ,,Nejhezčí Vánoční přání“, zakonče-
né výstavkou dětských prací. Určitě 
nebudou chybět ani odměny, které si 
soutěžící určitě zaslouží. A potom už 
si užijeme ten pravý vánoční čas se 
všemi jeho krásami. Za všechny žáky 
a  zaměstnance základní a  mateřské 
školy Vám přeji klidné a  pohodo-
vé prožití Vánoc, v  roce 2011 hodně 
zdraví, optimismu a  radosti nejen ze 
svých dětí, ale všeho kolem Vás.

Leona Bímová, 
ředitelka školy
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 PIETNÍ AKT U POMNÍKU KOPJAFA
V sobotu 4. prosince 2010 se u po-

mníku Kopjafa konal pietní akt u pří-
ležitosti 205. výročí bitvy u Slavkova. 
Po vyslechnutí české a maďarské 
hymny přivítal všechny přítomné 
hosty i místní občany starosta obce 
Telnice pan František Kroutil a vzdal 
čest památce padlých obětí tohoto 
historického konfl iktu. Po něm násle-
doval projev velitele dobově vystro-
jených vojáků, pana dr. Kádára ze Se-
kelska, který si můžete v  nezkrácené 
verzi přečíst na konci tohoto článku. 
Přes poměrně třeskuté zimní poča-
sí se této akce zúčastnilo asi 90 lidí, 
především z Maďarska a Rumunska. 
Za zvuku sekelské hymny byly hosty 
i místními obyvateli k  pomníku po-
loženy věnce a zažehnuty svíce. Du-
chovní otec této tradice, plukovník 
profesor Tamás Csikány z  budapešť-
ské Univerzity národní obrany, pak 
předal starostovi dar naší obci: obraz 
uherského vojáka, historickou knihu 
o Miklosi Zrínyim (obránce Moravy 
proti Švédům) a tokajské víno. Sou-
časně naše obec obdržela od našich 
sekelských hostů pozvání na návštěvu 
Sekelska u příležitosti připomínky jiné 
vojenské historické události na jejich 
území. 

Rád bych poděkoval všem, kteří se na 
zajištění tohoto setkání podíleli, zvláš-
tě pak Ivo Šrotovi, který si vysloužil 
poděkování z ministerstva obrany Ma-
ďarské republiky za skvěle provedenou 
pozvánku k tomuto pietnímu aktu.

František Kroutil

Proslov starosty
Vážení hosté, občané Telnice,

je mou milou povinností Vás jménem 
obce Telnice srdečně přivítat na piet-
ním aktu, který se koná u příležitosti 
205. výročí bitvy u Slavkova. Je nám ctí, 
že pro místo uctění památky účastníků 
a obětí této dějinné události, byla před 
čtyřmi lety vybrána právě Telnice. 

Telnice samotná i přilehlé okolí se 
právě před 205 lety stala místem stře-
tu vojáků snad všech evropských ná-
rodností, byť v barvách tehdejších tří 
mocností. A dnes se lidé na tomto místě 
opět schází, lidé různých národností. 
Dnešní Telnice již pro ně není bitevním 
polem, ale místem přátelských setkání 
a otevřenosti. Naši maďarští a rumun-
ští přátelé jsou srdečně vítáni.

Dovolte mi vyjádřit přání pro další 
budoucnost: rád bych, abychom všem, 
kdo naši obec budou chtít v budoucnu 
navštívit beze zbraně v ruce, byli i na-
dále přívětivými hostiteli. 

Vzdávám úctu a čest památce pad-
lých obětí této osudové bitvy z řad 
uherských vojáků a současně také i zá-
stupcům dalších národů, kteří v tomto 
klíčovém okamžiku evropských dějin 
položili své životy. 

Proslov pana dr. Kádára
Srdečně zdravím všechny zde přítom-

né, kteří si přišli zavzpomínat u příle-
žitosti výročí Bitvy u Slavkova, jedné z 
největších bitev napoleonských válek.

Být tady, 1200 km od svého rodiště, 
je pro mne zvláštní a dojemný pocit. S 
rodáky z rumunského Sekelska jsme do 
Telnice dorazili po přejetí tří států, aby-
chom zde uctili památku našich před-

ků. Víme, že tu naši pradědové před 205 
lety v Bitvě tři císařů hrdinsky padli. 

Samozřejmě, že se při této příležitosti 
rodí v hlavě celá řada otázek: z jakého 
důvodu sem Sekelové přišli, mělo něja-
ký význam, že zde v mocenských bojích 
zahynuli?

 Je možné, že takové otázky proběhly 
i v jejich hlavách, ale jako synové náro-
da pohraničníků znali na takové otázky 
odpověď. Věděli, co je jejich povinností, 
pokud dostanou povolávací rozkaz do 
boje. Také jejich předkové ochraňovali 
téměř tisíc let hranice své vlasti před ne-
přítelem. V Telnici a jejím okolí položilo 
za vlast svůj život kolem 1700 Sekelů. 
Je možné, že se dnešnímu člověku zdá 
tato oběť zbytečná. My přesto hrdě sto-
jíme před pomníkem „Kopjafa“, který 
byl postaven na počest jejich památky. 
Jsme si jisti tím, že dělali, co dělat měli. 
To, co dělali jejich předkové po dobu 
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 ZPRÁVY Z TJ SOKOL TELNICE

několika staletí, a to, co i oni cítili jako 
svou povinnost: chránili svou vlast! Ná-
rod Sekelů měl v historii opravdu zvlášt-
ní osud. Téměř před tisíci lety pověřili 
maďarští králové Sekely ostrahou a hlí-
dáním hranice maďarského království. 
Za ochranu hranic získali některá privi-
legia, ale i povinnosti. Tato role ochrán-
ců hranic i způsob života s ní spojený 
jim zůstaly až do dvacátého století. Až 
do doby, kdy se po ukončení 1. světové 
války, v  důsledku přijatých mírových 
diktátů mocností, území Sekelska změ-
nilo z pohraničí rakousko-uherské mo-
narchie na vnitrozemí jiného státu, a to 
Rumunska. V  této nové situaci, situaci 
národnostní menšiny, se jejich podmín-
ky k životu hodně změnily. Jejich důle-
žitým úkolem se stal zápas o přežití, 
boj o zachování sekelsko-maďarských 

národních tradic. V současnosti k tomu 
slouží i celá řada připomínkových slav-
ností. Přijde mi však nápadné, že si té-
měř vždy připomínáme Sekely prohra-
nými bitvami. Například revolučními 
boji v  roce 1848, boji v 1. a 2. světové 
válce. Také nyní jsme přišli na slavkov-
ské vzpomínkové slavnosti, abychom 
si připomněli naše předky, kteří zde da-
leko od rodné země hrdinsky padli! Vy-
nořila se ve mně otázka, jestli má smysl 
oslavovat poražené. Odpověď jsem do-
stal, když jsem připravoval oslavy u pří-
ležitosti Bitvy u Nyergestető. Chtěli jsme 
rekonstruovat a zahrát průběh bitvy. 
Ale měli jsme problém s tím, že Sekelo-
vé neměli protivníka. Kde byly armády, 
které kdysi v minulosti dosáhly zničují-
cího vítězství? Hle, nebyly nikde! Jenom 
jsme tam osamoceně stáli a se slzami 

v  očích jsme vzpomínali na minulost. 
Tehdy jsem pochopil, že poražení ve 
skutečnosti byli vítězi. Jejích hrdinské 
vytrvalosti můžeme děkovat za to, že 
jsme my teď tady, a že dokud tu bude 
od Kárpátkanyar po Slavkov někdo, 
kdo postaví jeden pomník, zapálí jednu 
svíčku, řekne jednu motlitbu na jejich 
vzpomínku, nebyla jejich oběť marná! 

Jejich hrdinská obětavost, zodpo-
vědnost a  odvážnost, která je charak-
terizuje, je pro nás vzorem a  zavazuje 
nás k vzdávání pocty. Pro nás Sekely je 
velkou ctí, moci být zde na tomto piet-
ním aktu. Vyslanci Sekelského národa 
jsou zde, na oslavách Bitvy u Slavkova 
poprvé. Za to, že jsme teď tady, může-
me děkovat organizátorovi mimo jiné 
i  vzpomínkových slavností Bitvy u  Gy-
ergyóremete, panu Nagyovi, našim 
novým přátelům z Brněnského maďar-
ského občanského sdružení, vedení sa-
mosprávy i občanům obce Telnice, dále 
radě župy Hargita a Kovásna a dalším 
sponzorům, kteří nám pomohli dostat 
se na Moravu na tuto vzpomínkovou 
slavnost.

Doufáme, že naším úsilím o  zacho-
vání dávných tradic Sekelských hu-
sarských náborů, rekonstrukcí bitev 
i  jinými kulturními akcemi přispěje-
me ke  zvyšování vzdělanosti národa 
v  oblasti dějin. Základním posláním 
a cílem tohoto úsilí o zachování tradic 
je, abychom poznali a  dále opatrovali 
kulturu a další zvyklosti našich předků, 
abychom si z  porážek a  úspěchů vzali 
ponaučení, a tak budovali budoucnost!

Všem Vám děkuji, že jste mne vy-
slechli.

Rok 2010 se ne-
zadržitelně chýlí ke 
svému konci. Do-
volte mi v kostce na 
něj vzpomenout. 

Byl to rok 160. 
výročí narození na-
šeho prvního pre-
zidenta T. G. Masa-
ryka. Oslavy byly 
jak v jeho rodišti na 

Hodonínsku, tak v místě jeho odpočin-
ku v Lánech. V květnu uplynulo 65 roků 
od osvobození po druhé světové válce.

V lednu to bylo 20 roků od obnovení 
české obce sokolské. V  březnu na val-
né hromadě TJ Sokol Telnice byl zvolen 
nový výbor. Odstupujícím dlouhole-

tým členům děkujeme za jejich vyko-
nanou práci a novému výboru přeje-
me hodně sil a elánu. V červnu za naši 
jednotu zacvičili muži na akci „Sokolské 
Brno“, a také na Slovensku v Trenčíně. 
Letošní hody byly za chladného poča-
sí, ale přesto se vydařily. Tanečky a be-
sedy nám na sokolovně zatančili jak ti 
nejmenší, tak mládež. Děkujeme všem, 
kdo tančili, a také všem, kdo se na za-
jištění hodů podíleli. O prázdninách byl 
uspořádán sokolský tábor. V září telnic-
ká házená důstojně oslavila 85. roků 
od založení. Poděkování si zaslouží 
všichni, kteří se starají o chod telnické 
házené.

V  letošním roce naše řady opustily 
Irenka Koláčková, dlouholetá členka 

výboru a pokladní, a pak Květuše Ne-
zvalová. Čest jejich památce!

Svá výročí v  letošním roce oslavili: 
Zdeněk Novák, Miluše Roblíková, Jana 
Kocmundová, Věra Životská, Marie 
Sekaninová, Jiří Sekanina, Milan Koc-
munda, Květoslava Sedláková, Anto-
nín Jahoda, Elimír Kamenický. 85 roků 
oslavil v  listopadu náš nejstarší člen 
z řad mužů, pan Ladislav Pelánek žijící 
v Brně (viz foto). Všem srdečně blaho-
přejeme. Děkujeme všem sponzorům 
a za květinové dary děkujeme rodině 
Hrozkově.

Všem členům i spoluobčanům přeje-
me krásné vánoční svátky a do nového 
roku 2011 hodně zdraví a spokojenosti.

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice

Ladislav Pelánek
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 DOBROU NOC, BROUČCI!

 SETKÁNÍ SE SV. MIKULÁŠEM 

 DRAKIÁDA

Přání „Dob-
rou noc, brouč-
ci!“ provázelo 
malé, vlastno-
ručně vyrobe-
né papírové 

broučky v  podvečer 17. listopadu při 
ukládání k  zimnímu spánku. A  nezů-
stalo jen u  přání – děti jim zazpívaly 
ukolébavku a  hymnu Telnického Slu-
níčka. Na cestu k  zimovišti jim v  do-
provodu dospělých pomohly svítit 
lampióny a  zdobenými lucerničkami. 
Trasa vedoucí od sokolovny ke  hřišti 
u rybníka byla osvětlena malými lam-
pičkami, aby snad asi šedesát dětiček 
nezabloudilo. V  průvodu jsme mohli 
vidět malé holčičky i  kluky s  tyka-
délky, kteří se vcítili do role broučků 
a nadšeně svítili. S radostí a zvědavos-
tí mezi sebe děti přijaly i dva dospělé 
„brouky“ Strejčka broučka a  Kloučka 
broučka, kteří je akcí provázeli. Svými 

dialogy vysvětlili dětem průběh a  cíl 
průvodu a na závěr je vybavili sladkou 
posilou k nastávajícímu chladnějšímu 
období roku. 

Jménem Telnického Sluníčka přeji 
všem čtenářům Telnického zpravoda-
je kouzelnou a rozhodně ne ospalou 
zimu.  Marie Gabrhelová

Když se řekne drakiáda, každý si 
představí větrné počasí a  pohled na 
nebe, kde se třepotají draci různých 
tvarů, velikostí a barev. Pořadatelé kaž-
dý rok trnou, aby v  daný termín dra-
kiády hlavně nepršelo, aby foukal vítr 
a bylo ještě hezky. To se letos na první 
termín naší drakiády vyplnilo přesně 
opačně: 28. září bylo škaredě, nefou-
kalo a  pršelo. Druhý termín o  měsíc 

později nám počasí vyšlo podstatně 
lépe a všichni, kteří si draky vyrobili na 
orlovně nebo doma, nebo si je koupili 
a  nebo jako někteří draka doma našli 
z  let předchozích, mohli vyrazit svo-
je draky provětrat. Větřík foukal lehký, 
a  tak se nejlépe dařilo vzlétnout dra-
kům igelitovým, případně lehčím vyrá-
běným. Jak ale mohl dobrý pozorovatel 
zjistit, každý drak se na několik minut 

vznesl každému, a  nikdo tedy nebyl 
zklamán, že zrovna jemu vůbec neletěl.

Nakonec si každý pouštěč draka od-
nesl pamětní list a malou odměnu za 
svoje snažení. Snad nám za rok bude 
přát počasí a budeme moci vytáhnout 
na naši orelskou drakiádu i  větší dra-
ky. Děkujeme obci Telnice za fi nanční 
podporu této akce.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

Kdo se kdy setkal se svatým Mi-
kulášem, musí rok co rok přijít na 
stejné místo zas. Osoba tohoto sva-

tého muže přitahuje spousty malých 
i velkých a ne nadarmo je právě on 
po Panně Marii nejoblíbenějším 

světcem na celém širém světě, ať už 
mu kdekoliv říkají jakkoliv. Na setká-
ní s ním je dobré se připravit, a to 
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dobře vědí i telnické děti. Nejdříve 
se tedy v kostele a na faře malovalo, 
vystříhovalo, zpívalo, básnilo, luštilo 
či  pátralo po informacích o tomto 
legendárním dobrodinci. Když pak 
nastal čas, seběhly se děti v kostele 
a s napětím očekávaly příchod sva-
tého biskupa. Když za doprovo-
du  krásného zpěvu dorazil,  hned  si 
vyslechl a prohlédl, co si pro něj děti 
připravily.  Za odměnu všem rozdal 
balíčky plné dobrot, které si s sebou 
přivezl z nebe. Po hlasitém poděko-
vání do oblak a nezbytným požeh-
náním se svatý Mikuláš, naplněn 
upřímným nadšením a radostí, opět 
vydal zase o dům dál...

Tiskový mluvčí sv. Mikuláše

V neděli 5. 12. 2010 se v sále místní 
sokolovny sešly děti se svými rodiči, 
babičkami a dědečky, aby se spo-
lečnými silami pokusili přivolat Mi-
kuláše. Mikuláš je uslyšel a přišel se 
i s andělem podívat, kdopak ho to 
volá. Jen se s  dětmi pozdravil, hned 
si zavolal na pomoc umouněné po-
mocníky – čerty. Potom rozdal dětem 
spoustu dárečků a na oplátku mu děti 
zpívaly písničky a recitovaly básničky. 
Protože všechny děti Mikuláše ujistily, 
že vůbec nezlobily, odešli i letos čerti 
s nepořízenou, a tak se můžeme spo-
lu těšit na Mikulášskou nadílku v příš-
tím roce.

Šárka Oborná

 MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA

 HÁZENKÁŘSKÝ PODZIM 2010
Muži zahájili sezonu, tak jako ostatní 

druholigová mužstva, účastí v  prvním 
kole Českého poháru. Los na naše hři-
ště poslal soupeře zvučného jména 
– STM Olomouc. Zaplněné hlediště 
telnické sokolovny mohlo sledovat vy-
rovnaný zápas, z nějž si vítězství 28:29 
a postup do druhého kola odvezlo 
družstvo z Hané. O týden později se do 
Telnice na předehrávku 2. ligy přišlo po-
dívat na 350 diváků. Nebylo divu, vždyť 
po mnoha letech k nám přijely soused-
ní Sokolnice, a to je pro oba soupeře i 
diváky pokaždé zápas roku! Tentokrát 
přálo štěstí více „Saňařům“, kteří si užili 
potlesk nadšených diváků za vítězství 
27:31. Tím pro letošní rok skončilo pů-
sobení družstva mužů na telnickém hři-

šti a domácím prostředím se opět stala 
hala v Hustopečích. Po prohrách ve Zlí-
ně a Havlíčkově Brodě jsme se připravo-
vali na favorita soutěže Legatu Husto-
peče. Loňskému vítězi 2. ligy jsme byli 
více než čestným soupeřem a jen smol-
ná branka necelé půl minuty před kon-
cem nás připravila o body. První vítěz-
ství jsme si nečekaně připsali v souboji 
s  toho času lídrem tabulky – HK Ivan-
čice. Na úspěch jsme hodlali navázat 
v  Bohunicích, kde ale totální výpadek 
v  druhé půli znamenal jasné vítězství 
domácích. Fanoušky jsme si snad tro-
chu usmířili domácí remízou s Velkým 
Meziříčím, na kterou jsme bohužel ne-
dokázali navázat v Kuřimi, kde jsme ve 
značně kombinované sestavě podlehli 

41:37. Ostatní zápasy byly sehrány až 
po uzávěrce zpravodaje. Během pod-
zimu se do Telnice po dlouhých letech 
vrátila spojka Roman Jahoda.  

Starší žáci odehráli v  Jihomoravské 
lize 12 zápasů. Hořkost porážky okusili 
jen v KP Brno, Bohunicích a na domá-
cím hřišti našli jediného přemožitele, 
kterým bylo Nové Veselí. Z  ostatních 
soupeřů nám dělaly největší problé-
my celky Ivančic a Velkého Meziříčí. 
Oba tyto soky jsme ale nakonec pora-
zili a splnili tak cíl v podobě umístění 
do čtvrtého místa. Právě první čtyři 
mužstva JML se letos kvalifi kovala 
do celostátní žákovské ligy – soutěže 
nejlepších 24 družstev ČR. V  závěru 
sezony jsme společně s mladšími žáky 

• 
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 KUŽELKY A BOLLO BALL

a minižáky oplatili návštěvu Dukle 
Praha, která nás pozvala na otevírací 
utkání své sportovní haly v  Hostivi-
cích u Prahy.  

Mladší žáci hráli stejně jako starší 
Jihomoravskou ligu. V této soutěži je 
dokázali porazit jen družstva z Velké-
ho Meziříčí a  Nového Veselí, ostatní 
soupeři odešli ze zápasů s Telnicí po-
raženi a nutno říci, že často rozdílem 
třídy. Pozitivem je, že se do týmu 
zapojují i  minižáci, tedy kluci o  rok 
i dva mladší. I oni dokáží střílet bran-
ky starším a silnějším soupeřům. Toto 
družstvo hodlá v  zimní pauze objet 
několik turnajů po celé ČR, kde se 
bude moci srovnávat s těmi opravdu 
nejlepšími. 

Minižáci Telnice – to je v  současné 
době více než 30 dětí od 5  do 10 let, 
které baví házená. Na hřišti a v sále so-
kolovny se scházejí třikrát týdně a  učí 
se první písmena házenkářské abece-
dy. Co se naučily, ověřují na turnajích 
v blízkém i dalekém okolí. Během pod-
zimu se ti největší z nejmenších úspěš-
ně infi ltrovali do týmu mladších žáků 
a  zatížili konta soupeře řadou branek. 
V závěru podzimu se minižáci zúčastni-
li společně s Velkou Bystřicí, Olomoucí 
a Újezdem u Brna herního soustředění 

Poslední říjnovou sobotu se na or-
lovně sešla skupina nadšenců, kteří si 
přišli zahrát kuželky a novou rekreační 
hru bollo ball, která tak trochu vychá-
zí ze staré indiánské hry bolaso. Mezi 
účastníky se oproti minulým roční-
kům objevili i mladší zájemci, a tak byli 
sportovci rozděleni do dvou kategorií, 
a to dospělí a mládež. Soutěžilo se ve 
dvojicích, které absolvovaly společ-
ně 40 hodů v  kuželkách, a  potom se 
všechny dvojice mezi sebou utkaly 
v bollo ballu. Výsledky kuželek a bollo 
ballu se sečetly a vzešli z nich tito ví-
tězové: v kategorii mládež Filip Cupák 
a Jirka Hrazdíra ml., v kategorii dospělí 
Miloslava Bímová a Marta Hrdličková.

Po vyhlášení vítězů proběhlo tra-
diční posezení a zhodnocení turnaje. 
Všichni účastníci hodnotili proběhlé 
soutěže velice kladně a už se těší na 
další ročník, který spolu už několik let 
společně pořádá Orel jednota Telni-
ce a Regionální sdružení Sportu pro 
všechny (SPV). Akce byla pořádána za 
fi nanční podpory obce Telnice.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

Ve Zlíně při kvalifi kačním utkání české reprezentace s Řeckem fandili i Telničáci. 
Na fotce po zápase je vidíte s nejlepším házenkářem světa Filipem Jíchou.

v  chorvatské Rijece. Vzhledem k  her-
ní vyspělosti už parta těch nejstarších 
kluků neobjíždí turnaje po okolí, ale při-
pravuje se na Interligu, tedy konfronta-
ci s nejlepšími týmy nejen České repub-
liky, která je čeká v zimě. Spolu s kama-
rády ze ZŠ Telnice hrají miníci také tur-

naje školní ligy, do které letos naskočili 
společně se ZŠ Měnín, ZŠ Újezd u Brna, 
ZŠ Sokolnice a ZŠ Hustopeče.

Dovolte, abychom Vám také my há-
zenkáři popřáli hezké Vánoce a mno-
ho úspěchů v roce 2011.

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice
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 TURNAJ V RICOCHETU – O POHÁR 17. LISTOPADU

 O POHÁR STAROSTY – TURNAJ ČTYŘČLENNÝCH DRUŽSTEV

 TŘETÍ ROČNÍK FLORBALOVÉHO TURNAJE MINISTRANTŮ

Již podeváté se konal ve sváteční 
den tradiční turnaj v ricochetu a účast-
níků se letos sešlo snad nejvíce – dva-
cet. Bojovalo se ve dvou kategoriích, 
mládež a dospělí, a v každé kategorii 
ve dvou skupinách. Turnaj také navští-
vil pan Chromý, který stál u zrodu rico-
chetu v Telnici.

Po rozlosování skupin se rozběh-
ly líté boje. Někdy to byly spíše boje 
hráčů se sebou nebo s míčkem, než se 
soupeřem, ale nakonec turnaj úspěš-
ně dospěl až do bojů o medaile. Utká-
ní o 3. místo v  mládežnické kategorii 
vyhrál Jiří Šmerda nad Davidem Jo-

chem a vítězství v  této kategorii pro 
sebe urval Jiří Hrazdíra ml.

Mezi dospělými si to o 3. místo roz-
dal Martin Haluza s  Davidem Bímem 
a  prvně jmenovaný nakonec vyhrál 
2:0. Finále mezi Romanem Cenkem 
a  Edou Kočvarou bylo vyvrcholením 
celého turnaje a byla vidět hra oprav-
du nejvyšší úrovně, protože oba hráči 
fi gurují v první pětce ligového žebříč-
ku. Po výhře 2:1 se celkovým vítězem 
stal Roman Cenek, a  mohl tak spo-
lečně s  Jiřím Hrazdírou ml. společně 
zvednout pohár pro vítěze.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

V neděli 10. 10. 2010 se v orlovně a so-
kolovně konal již třetí ročník fl orbalové-
ho ministrantského turnaje, kterého se 
tentokrát zúčastnilo 12 mužstev (8 v ka-
tegorii mladších, 4 ve starších). Naše tel-
nické naděje postavily své týmy v obou 
kategoriích a srdnatě se do svých soupe-
řů zakously. Starší ministranti měli však 
proti sobě ostřílené matadory z Mutěnic 
a Dubňan, kteří svou tradičně rychlou 
a agresivní hrou ovládli svou věkovou 
kategorii. V emočně vypjatém a pořád-
ně vyburcovaném fi nálovém utkání na-
konec zvítězili obhájci z  Mutěnic, naši 
borci se umístili čtvrtí. 

V  mladší kategorii se sokolovna 
otřásala burácejícím povzbuzováním 
malých fanoušků a fanynek, kdy naši 
kluci (odbíhající občas na mistrovský 
zápas v házené do Sokolnic) dokáza-
li postoupit ze základní skupiny a po 
skvělých, především individuálních 
výkonech obsadili také čtvrté místo 
(z osmi týmů je to výborný výsledek). 
Vítězem se stejně jako ve starší kate-
gorii stalo družstvo Mutěnic. Gratu-
luji také Mirkovi Esterkovi, který se 
hlasováním kapitánů všech zúčast-
něných týmů stal nejlepším hráčem 
turnaje.

Není pochyb o tom, že se Mutěnicím 
v Telnici líbí, když si pokaždé odvezou 
všechny poháry! Vzhledem k tomu, že 
jsme jim ale ve fotbale nadělili o 14 
dní později slušnou porážku, věřím, 
že totéž nás již brzy čeká i ve fl orbalu. 
Třeba už příští rok.

P. S. Rád bych se ještě jednou omlu-
vil Sokolům a všem dámám, které 
jsme díky déle trvajícímu průběhu tur-
naje připravili o cvičení na sokolovně. 
Příště už se to (snad) nestane.

František Kroutil

Dne 27. listopadu se na telnické ku-
želně konal tradiční turnaj O pohár sta-
rosty. Turnaje se zúčastnila tři družstva 
žákovská (Orel Kobylí, Kuželkáři Telni-

ce, Benjamínci) a pět družstev dospě-
lých (Telničáci, Haraštým, Ham-Final, 
Orel Blažovice, Roman pro ženy). Druž-
stva žákovská odehrála své zápasy jako 

první hned na začátku a po skončení 
jejich náhozů jim byly předány diplo-
my a zasloužené odměny. Poté přišla 
řada na dospělé týmy, které hrály na 
šedesát hodů sdružených. Pro letošní 
rok byla stanovena nová pravidla, kdy 
ve  čtyřčlenném družstvu smí hrát jen 
dva registrovaní hráči. Tato skutečnost 
zamíchala pořadím i složením týmů:
Družstva dospělých

1. Haraštým 932 kuželek
2. HAM - FINAL 928 kuželek                                             
3. Orel Blažovice 898 kuželek
4. Telničáci 828 kuželek
5. Roman pro ženy 744 kuželek

Žákovská družstva 
1. Orel Kobylí 726 kuželek
2. Kuželkáři Telnice 627 kuželek
3. Benjamínci 380 kuželek
Gratulujeme vítězům a těšíme se na 

další setkání u kuželek.
Za OJT Pavel Dvořák
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V  loňském vánočním čísle Telnic-
kého zpravodaje jsme přinesli článek 
o tvrzi v Nemili u Zábřehu, která pro-
chází architektonickou rekonstrukcí 
díky péči telnického rodáka, pana 
Jaromíra Šufra. Při výkopových pra-
cech na odvodnění objektu a srovná-
ní terénu se letos panu Šufrovi poda-
řilo učinit unikátní nález středověké-
ho diamantového palcátu, zbraně ze 
začátku 14 století. Podle archeologa 

Jakuba Halamy z Vlastivědného mu-
zea v Šumperku nález palcátu doka-
zuje, že na tvrzi musela sídlit nějaká 
výše postavená osobnost, jelikož 
žádný obyčejný sedlák by takovou 
zbraň neměl. Výkopy v Nemili vyda-
ly už stovky předmětů z doby od 13. 
do 19. století, především keramic-
kých střepů, ale objevují se i knofl í-
ky, mince, spony, přezky, zbytky vit-
ráží a přívěsky. Kromě palcátu našel 

letos pan Šufr také řadu mincí ze 17. 
století a další středověkou zbraň, tzv. 
nášlapného ježka. Podrobnější infor-
mace o tvrzi i akcích zde pořáda-
ných naleznete na webových strán-
kách www.tvrz-nemile.estranky.cz. 
Návštěvu si můžete objednat pří-
mo u kastelána na telefonním čísle 
777 657 779.

S přispěním Jaromíra Šufra 
připravil Jan Vybíral

 PRVNÍ TURNAJ MINISTRANTSKÉ FOTBALOVÉ LIGY

 VZÁCNÝ NÁLEZ V NEMILI 

V sobotu 23. října jsme v dobré ná-
ladě vyrazili do Žarošic, očekávajíce již 
celkem tradiční výsledky (ani se o nich 
nebudu zmiňovat, pravidelný čtenář 
této rubriky ví, o čem je řeč). Tentokrát 
nás ale v  Žarošicích čekal opravdový 
zázrak!

Ač se turnaje účastnil i náš (ne)oblí-
bený soupeř z Mutěnic, dokázali jsme 
ho nejen porazit, ale v  celém turnaji 
nakonec i  celkově zvítězit. Kluci dřeli 
a  bojovali do posledních chvil. Po-
chválit musím celou sestavu, střelec-
ky se nejvíc prosadili matadoři Joža 
Král a Mirek Esterka. Nebudu lhát, že 
nám k lepším výsledkům nepomohla 
i  generační obměna v  sestavách na-
šich soupeřů, ale i tak je výsledek jedi-
nečný a posiluje naše sebevědomí do 
dalších turnajů ministrantské fotbalo-
vé ligy.

Dlužno dodat, že jedinou ztrátu naši 
kluci utrpěli se Sokolnicemi, se který-
mi po velké kanonádě remizovali 7:7 
a mně jako „trenérovi“ obou mužstev 
se tímto výsledkem výrazně ulevilo 

(Telnice v  poslední minutě srovnala). 
V letošním ročníku by se měly odehrát 
ještě zhruba tři až čtyři turnaje, věřím, 

že na tyto skvělé výsledky ve stejném 
duchu navážeme.

 F. K.
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 TELNICKÉ AKCE V ROCE 2011
Datum Akce Pořadatel Místo

8. leden Tříkrálová sbírka Orel jednota Telnice Telnice
22. leden Školní ples        ZŠ a MŠ Telnice orlovna
28. leden Orelský ples Orel jednota Telnice orlovna
4. únor Šibřinky TJ Sokol Telnice sokolovna
6. únor Dětské radovánky TJ Sokol Telnice sokolovna
12. únor Turnaj v kuželkách dvojic – žáci, žákyně Orel jednota Telnice orlovna
19. únor Sportovní Ples TJ Sokol Telnice sokolovna
březen Futsalový turnaj František Kroutil bude upřesněno
5. březen Florbalový turnaj – žáci Orel jednota Telnice orlovna
6. březen Ostatky Orel jednota Telnice orlovna
duben Probouzení broučků ze zimního spánku Telnické Sluníčko Telnice
2. duben Turnaj v kuželkách –smíšené dvojice Orel jednota Telnice orlovna
15. duben Večer tvoření – velikonoční náměty Telnické Sluníčko bude upřesněno
16.–17. duben Velikonoční výstava ZŠ a MŠ Telnice škola
30. duben Pálení čarodějnic TJ Sokol Telnice sokolovna
8. květen Besídka ke Dni matek Orel, ZŠ, MŠ, Sluníčko orlovna

14. květen Telnický volejbalový turnaj Volejbalový oddíl volejbalové hřiště 
za sokolovnou

21. květen Turnaj dvojic v pétanque ZŠ a MŠ Telnice školní dvůr
28. květen Jarní slavnost Orel jednota Telnice Borovinka
29. květen Farní den Farnost Telnice nádvoří u kostela

červen Telničáci jedou na vodu – 2. ročník MO KDU-ČSL Telnice bude upřesněno 
(pravděpodobně Vltava)

4. červen Den dětí TJ Sokol Telnice sokolovna

11. červen Volejbalový turnaj                Volejbalový oddíl     volejbalové hřiště 
za sokolovnou

25. červen Předhodová zábava TJ Sokol Telnice sokolovna
26. červen Hody TJ Sokol Telnice sokolovna
30. červen – 
9. červenec Orelský tábor Orel jednota Telnice Borovinka

12. červenec Výlet pro rodiče s dětmi Telnické Sluníčko bude upřesněno
30. červenec Country večer ZŠ a MŠ Telnice hřiště u školky
20. srpen Sobotní orelská pouť Orel jednota Telnice Hostýn
21. srpen Nedělní orelská pouť Orel jednota Telnice Hostýn
28. srpen Den pro rodinu Telnické Sluníčko sokolovna
3. září Turnaj trojic v nohejbalu Orel jednota Telnice orlovna
3. září Zájezd seniorů Orel jednota Telnice bude upřesněno
13. září 5. narozeniny Sluníčka Telnické Sluníčko orlovna
17. září Jarmark a vinobraní Orel jednota Telnice orlovna
28. září Drakiáda Orel jednota Telnice Telnice
říjen Ministrantský fl orbalový turnaj Farnost Telnice bude upřesněno
15. říjen Kuželky a kubb – senioři Orel jednota Telnice orlovna
28. říjen Divadelní představení Orel jednota Telnice orlovna
17. listopad O pohár 17. listopadu – turnaj v ricochetu Orel jednota Telnice orlovna
17. listopad Lampiónový průvod Telnické Sluníčko Telnice
25. listopad Večer tvoření – vánoční náměty Telnické Sluníčko bude upřesněno
26. listopad O pohár starosty – turnaj družstev v kuželkách Orel jednota Telnice orlovna
27. listopad Adventní pohlazení ZŠ a MŠ Telnice nádvoří u kostela
5. prosinec Mikulášská besídka TJ Sokol Telnice sokolovna
11. prosinec Mše sv. za činnost Orel jednota Telnice kostel
12. prosinec Dětské vánoční hry Orel jednota Telnice orlovna
26. prosinec Turnaj ve stolním tenise TJ Sokol Telnice sokolovna
26. prosinec Turnaj jednotlivců v kuželkách Orel jednota Telnice orlovna
31. prosinec Silvestrovský večer pro děti Orel jednota Telnice orlovna

 



Obrázky z výtvarné soutěže telnických školáků

Sára Gargulová, 3. třída

Verča Zemanová, 3. třída



ENERGETICKY ÚSPORNÉ RODINNÉ 
DOMY V TELNICI

Tři řadové dvojdomky jsou situovány na jižně orientovaném pozemku v obci Telnice. 
Domy jsou osazeny v severní části pozemku, díky tomu vzniká na jižní straně klidová za-
hradní část. Prostorové, plošné a urbanistické uspořádání objektu je navrženo s ohledem 
na specifi cké kvality daného místa a s ohledem na charakter a urbanistický rámec stávající 
zástavby v obci. Většina prosklených ploch je orientovaná slunným jižním směrem. 

www.rdtelnice.cz
Bližší informace: Marek Sklenář, tel. 733 530 101


